
    Protokół nr 24-02/08
         z  posiedzenia

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska
z dnia 20 lutego 2008 r.

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 16:00

Obecność:
Posiedzenie Komisja odbyła w 6-osobowym składzie,  wg załączonej listy obecności,  
która  stanowi  załącznik  nr  1  do  protokołu, czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji.

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Piotr  Gierszewski,  który  po  przywitaniu 
zaproszonych  gości  i  członków  komisji   przedstawił  następujący  porządek 
posiedzenia:

1. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr 
XVII/425/07 Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2007 roku w 
sprawie  likwidacji  Zespołu  Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 
w Gdańsku, ul. Jagiellońska 24 – druk nr 516

2. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  II 
Liceum Profilowanego przy Al. Gen. J. Hallera 16/18 w Gdańsku – 
druk nr 538

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej Nr 11 przy ul. Seredyńskiego 1a w Gdańsku –  druk nr 
539

4. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum Uzupełniającego  Nr 4  przy  ul.  Podwale  Staromiejskie 
51/52 w Gdańsku – druk nr 540

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji  VIII 
Liceum Profilowanego przy ul. Lastadia 2 w Gdańsku – druk nr 541

6. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  IV 
Liceum  Profilowanego  im.  Obrońców  Poczty  Polskiej  przy  ul. 
Podwale Staromiejskie 51/52 w Gdańsku – druk nr 542



7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej  Nr  4  im.  Obrońców  Poczty  Polskiej  przy  ul.  Podwale 
Staromiejskie 51/52 – druk nr 543

8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej Nr 2 przy Al. Gen. J. Hallera 16/18 w Gdańsku – druk nr 
544

9. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej Nr 5 przy Al. Grunwaldzkiej 238 w Gdańsku – druk nr 
545

10. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  I 
Liceum Profilowanego dla Dorosłych przy ul.  Augustyńskiego 1 w 
Gdańsku – druk nr 546

11. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum  Uzupełniającego  Nr  14  przy  ul.  Smoleńskiej  5/7  w 
Gdańsku – druk nr 548

12. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 3 przy Al. Legionów 
7 w Gdańsku – druk nr 551

13. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum  Uzupełniającego  dla  Dorosłych  Nr  17  przy  ul. 
Kołobrzeskiej 77 w Gdańsku – druk nr 552

14. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych Nr 3 przy Al. Legionów 7 w Gdańsku – 
druk nr 553

15. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej Nr 3 przy Al. Legionów 7 w Gdańsku – druk nr 554

16. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum  Uzupełniającego  nr  7  przy  ul.  Czyżewskiego  31  w 
Gdańsku  - druk nr 555

17. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej Nr 7 przy ul. Czyżewskiego 31 w Gdańsku – druk nr 556



18. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej Nr 9 przy ul. Dąbrowszczaków 35 w Gdańsku – druk nr 
557

19. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej  dla  Dorosłych  Nr  9  przy  ul.  Dąbrowszczaków  35  w 
Gdańsku – druk nr 558

20. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum Uzupełniającego Nr 10 przy Al. Grunwaldzkiej 238 B w 
Gdańsku – druk nr 559

21. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji  XIII 
Liceum Profilowanego przy ul. Mikołaja Reja 25 w Gdańsku – druk 
nr 560 

22. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum  Uzupełniającego  Nr  13  przy  ul.  Mikołaja  Reja  25  w 
Gdańsku – druk nr 561

23. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum  Uzupełniającego  dla  Dorosłych  Nr  33  przy  Mikołaja 
Reja 25 w Gdańsku – druk nr 562

24. Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  zamiaru  likwidacji  XII 
Liceum Profilowanego przy ul. Elbląskiej 54/64 w Gdańsku –  druk 
nr 566

25. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Zasadniczej  Szkoły  Zawodowej  Nr  1  przy  ul.  Sobieskiego  90  w 
Gdańsku – druk nr 547

26. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XVII 
Liceum Ogólnokształcącego  przy ul.  Sobieskiego 90 w Gdańsku – 
druk nr 549

27. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum Nr 1 przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 550

28. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji   I 
Liceum Profilowanego przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 
563



29. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Technikum  Uzupełniającego  Nr  1  przy  ul.  Sobieskiego  90  w 
Gdańsku – druk nr 564

30. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  I 
Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego  przy ul.  Sobieskiego 
90 w Gdańsku – druk nr 565 

31. Reforma szkolnictwa specjalnego 

32. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Gimnazjum Nr 35 z siedzibą w Gdańsku przy ul. Batorego 26 – druk 
nr 536

33. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 19 z siedzibą w Gdańsku przy ul. 
Batorego 26 – druk nr 535

34. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  imienia  „Jana 
Brzechwy”  Szkole  Podstawowej  Nr  84  w  Gdańsku  przy  ul. 
Otomińskiej 72 – druk nr 582

35. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i 
rozliczenia  dotacji  dla  niepublicznych  poradni  psychologiczno- 
pedagogicznych,  w  tym  poradni  specjalistycznych  organizujących 
wczesne  wspomaganie  rozwoju  dzieci,  prowadzone  przez  osoby 
prawne  inne  niż  jednostka  samorządu  terytorialnego  lub  osoby 
fizyczne na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 583

36. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wydzielania  środków 
finansowych z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej, określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich 
przyznawania – druk nr 584

37. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja

Za  tak  przyjęciem  tak  zaproponowanego  porządku  obrad  oddano  3  głosy  za,  1  
wstrzymujący, 0 głosów przeciw. 



PUNKT 1
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XVII/425/07 
Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie likwidacji 
Zespołu  Ekonomiczno-Administracyjnego  Szkół  w  Gdańsku,  ul. 
Jagiellońska 24 – druk nr 516

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-  4  głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/97/3/08

PUNKT 2
Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  zamiaru  likwidacji  II  Liceum 
Profilowanego przy Al. Gen. J. Hallera 16/18 w Gdańsku – druk nr 538

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/98/4/08

PUNKT 3
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej Nr 11 przy ul. Seredyńskiego 1a w Gdańsku – druk nr 539

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:



Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/99/5/08

PUNKT 4
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego Nr 4 przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52 w Gdańsku – 
druk nr 540

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/100/6/08

PUNKT 5
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji VIII Liceum 
Profilowanego przy ul. Lastadia 2 w Gdańsku – druk nr 541

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/101/7/08

PUNKT 6
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji  IV Liceum 
Profilowanego  im.  Obrońców  Poczty  Polskiej  przy  ul.  Podwale 
Staromiejskie 51/52 w Gdańsku – druk nr 542

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 



Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/102/8/08

PUNKT 7
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej  Nr  4  im.  Obrońców  Poczty  Polskiej  przy  ul.  Podwale 
Staromiejskie 51/52 – druk nr 543

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/103/9/08

PUNKT 8
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej Nr 2 przy Al. Gen. J. Hallera 16/18 w Gdańsku – druk nr 544

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

PUNKT 9
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej Nr 5 przy Al. Grunwaldzkiej 238 w Gdańsku – druk nr 545



Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/105/11/08

PUNKT 10
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  I  Liceum 
Profilowanego dla Dorosłych przy ul. Augustyńskiego 1 w Gdańsku – druk 
nr 546

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-  5  głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/106/12/08

PUNKT 11
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego Nr 14 przy ul. Smoleńskiej 5/7 w Gdańsku – druk nr 548

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/107/13/08

PUNKT 12



Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 3 przy Al. Legionów  7 w Gdańsku – 
druk nr 551

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/108/14/08

PUNKT 13
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 17 przy ul. Kołobrzeskiej 77 w Gdańsku 
– druk nr 552

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/109/15/08

PUNKT 14
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych Nr 3 przy Al. Legionów 7 w Gdańsku – druk nr 
553

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:



Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-  5  głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/110/16/08

PUNKT 15
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej Nr 3 przy Al. Legionów 7 w Gdańsku – druk nr 554

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/111/17/08

PUNKT 16
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego nr 7 przy ul. Czyżewskiego 31 w Gdańsku  - druk nr 555

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/112/18/08

PUNKT 17
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej Nr 7 przy ul. Czyżewskiego 31 w Gdańsku – druk nr 556

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 



USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-  5  głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/113/19/08

PUNKT 18
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej Nr 9 przy ul. Dąbrowszczaków 35 w Gdańsku – druk nr 557

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-  5  głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/114/20/08

PUNKT 19
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych Nr 9 przy ul. Dąbrowszczaków 35 w Gdańsku – 
druk nr 558

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/115/21/08

PUNKT 20
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji  Technikum 
Uzupełniającego Nr 10 przy Al. Grunwaldzkiej 238 B w Gdańsku – druk nr 
559

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 



Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/116/22/08

PUNKT 21
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XIII Liceum 
Profilowanego przy ul. Mikołaja Reja 25 w Gdańsku – druk nr 560 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/117/23/08

PUNKT 22
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego Nr 13 przy ul. Mikołaja Reja 25 w Gdańsku – druk nr 561

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/118/24/08

PUNKT 23
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 33 przy Mikołaja Reja 25 w Gdańsku – 
druk nr 562



Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/119/25/08

PUNKT 24
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XII Liceum 
Profilowanego przy ul. Elbląskiej 54/64 w Gdańsku – druk nr 566

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/120/26/08

PUNKT 25
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej Nr 1 przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 547

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji oraz Jerzy Jasiński – z-ca 
Dyrektora WE zreferowali projekt uchwały.

Wobec  przedstawionej  koncepcji  zdecydowany  sprzeciw  wyrazili  przedstawiciele 
Komisji  Międzyzakładowej    Pracowników   Oświaty  i  Wychowania  NSZZ 
„Solidarność”  w  Gdańsku  –  Przewodnicząca  Bożena  Brauer,  Wojciech 
Szczepański  oraz  Teresa Tyl – prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego w 
Gdańsku.

Głos w dyskusji zabrali również:
Romana Maćkiewicz – pedagog w Zespole Szkól Specjalnych nr 2,
Jacek W. Teodorczyk – członek Komisji Edukacji,
Patrycja Mlejnek – Galęza – wiceprzewodnicząca komisji,
Krzysztof Wiecki – członek Komisji,



Teresa Szulc- nauczyciel Zespołu Szkół Przemysłu Spożywczego i Chemicznego 
przy ul. Lastadia 2,
Barbara  Mizerska  –  Dyrektor   Zespołu  Szkół  Przemysłu  Spożywczego  i 
Chemicznego przy ul. Lastadia 2 
oraz Ewa Kamińska – z-ca Prezydenta Miasta Gdańska

Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
Jerzego  Jasińskiego  –  Z-cę  Dyrektora  Wydziału  Edukacji  oraz  dyskusji  nie 
wydała opinii do projektu uchwały  oddając  3 głosy za, 3 głosy przeciw, O 
głosów wstrzymujących się. 
OPINIA  Nr 24-02/121/27/08

PUNKT 26
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XVII Liceum 
Ogólnokształcącego przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 549

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku,    nie 
wydała opinii  do projektu uchwały  oddając  3 głosy za, 3 głosy przeciw, 0  
głosów wstrzymujących się. 
OPINIA  Nr 24-02/122/28/08

PUNKT 27
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Nr 1 przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 550

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku,    nie 



wydała opinii do projektu uchwały  oddając  3 głosy za, 3 głosy przeciw, O 
głosów wstrzymujących się. 
OPINIA  Nr 24-02/123/29/08

PUNKT 28
Opiniowanie  projektu uchwały  w sprawie  zamiaru  likwidacji   I  Liceum 
Profilowanego przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 563

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 6   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/124/30/08

PUNKT 29
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego Nr 1 przy ul. Sobieskiego 90 w Gdańsku – druk nr 564

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-6    głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/125/31/08

PUNKT 30
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  I 
Uzupełniającego  Liceum Ogólnokształcącego   przy  ul.  Sobieskiego  90  w 
Gdańsku – druk nr 565 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 



USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie-6    głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/126/32/08

PUNKT 31
Reforma szkolnictwa specjalnego 

Ewa Kamińska – z-ca Prezydenta Miasta Gdańska przedstawiła koncepcję Miasta 
odnośnie szkolnictwa specjalnego. Zwróciła uwagę,  iż  doświadczenia wielu krajów 
Unii  Europejskiej  pokazują,  że  integracji  dzieci  i  młodzieży  ze  specjalnymi 
potrzebami  edukacyjnymi  najlepiej  służą  szkoły  integracyjne,  które  są  otwarte  dla 
wszystkich  dzieci  w  danej  społeczności  i  w  takich  szkołach  uczniowie 
niepełnosprawni  mogą  osiągnąć  najlepsze  wyniki  w  nauce  i  zintegrować  się  ze 
społeczeństwem. Kształcenie specjalne stanowi integralną część systemu oświaty w 
Polsce, ustawa o systemie oświaty zakłada „dostosowanie treści, metod i organizacji 
nauczania  do  możliwości  psychofizycznych  uczniów”  oraz  określa,  że  kształcenie 
może być prowadzone w formie nauki  w szkołach ogólnodostępnych, szkołach lub 
oddziałach integracyjnych, szkołach lub oddziałach specjalnych oraz specjalistycznych 
placówkach. Dzieci z lekkim upośledzeniem umysłowym oraz niepełnosprawnościami 
narządowymi  znacznego  stopnia  i  możliwościami  intelektualnymi  poniżej  normy 
powinny kształcić się w oddziałach integracyjnych w szkole podstawowej, gimnazjum 
oraz zasadniczej szkole zawodowej a następnie przechodzić doskonalenie zawodowe. 
Po  zakończeniu  edukacji  powinni  podejmować  prace  w  zawodach  pomocniczych, 
zakładach  pracy  chronionej,  zakładach  aktywizacji  zawodowej.  Dzieci  z 
umiarkowanym  lub  znacznym  upośledzeniem  umysłowym  oraz  głębszymi, 
sprzężonymi  niepełnosprawnościami  powinny  kształcić  się  w specjalnych  szkołach 
podstawowych  i  specjalnych  gimnazjach  z  wydłużonymi  etapami  kształcenia 
dostosowanymi do indywidualnych możliwości ucznia. W wieku 19-20 lat powinny 
rozpocząć  5-6  letnie  przygotowanie  do  aktywności  w  życiu  dorosłym  z 
uwzględnieniem  indywidualnych  umiejętności.  Dzieci  ze  znacznym  i  głębokim 
upośledzeniem  i  sprzężonymi  niepełnosprawnościami  powinny  realizować 
indywidualny  program  edukacyjny  maksymalnie  usamodzielniający  w  Ośrodkach 
Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczych. Dodała,  że koniecznym jest aby 
programy w dziedzinie niepełnosprawności działały tak, aby zachęcały do pracy i do 
innych form uczestnictwa w społeczeństwie oraz, że należy tworzyć warunki szerokiej 
integracji, nie likwidując szkół i placówek specjalnych dla dzieci ze wskazaniami do 
tej formy nauki. Od 1 września 2008 proponuje się utworzenie w Gdańsku Zespołu 
Szkół Specjalnych z siedzibą na ul. Batorego 26, w skład  której wejdą Zasadnicza 
Szkoła  Zawodowa,  Szkoła  Specjalna  Przysposabiająca  do  Pracy,  i  Liceum 
Uzupełniające. Po połączeniu w jeden zespół koszt kształcenia jednego ucznia może 
zmniejszyć się do 18.985,-zł. Zespół Szkół Specjalnych pozwoli na kontynuacje pracy 
wszystkich  pracowników  pedagogicznych  ZSS  nr  1  i  nr  2  zatrudnionych  przez 
dyrektora placówki w drodze konkursu, zostaną zachowane również istniejące zespoły 
klasowe. 



Piotr Gierszewski – Przewodniczący Komisji Edukacji otworzył dyskusję. 

Romana Maćkiewicz – pedagog w Zespole Szkól Specjalnych nr 2 zwróciła uwagę, 
że  wszyscy  zainteresowani  sprawą  znajdują  się  w  sytuacji  niezręcznej  i  trudnej. 
Władze miasta podpierają się tym, że każda przygotowywana reforma będzie miała 
jakieś swoje mankamenty. Podkreśliła, że pracuje w szkolnictwie specjalnym 26 lat i 
jest  to  szkolnictwo  skonsolidowane,  tworzyli  je  ludzie  potrafiący  ze  sobą 
współpracować. Obecnie wygląda to zupełnie inaczej,  nawet dzisiaj każda ze szkół 
zasiada po różnych stronach jakby byli wrogami, a przecież realizują te same cele i 
założenia, mają taką samą młodzież, rodziców i kadry. Jednak władze miasta zamiast 
konsultacji  ze środowiskiem zafundowały taki spektakl,  bez żadnych badań, ankiet, 
wyników.  Szkoły  zostały  postawione  przed  faktem  dokonanym  i  zostały  jedynie 
poinformowane  o  podjętych  decyzjach.  Zdaniem  p.  Romany  Maćkiewicz  nie  ma 
żadnej  reformy,  bo  te  ścieżki,  o  których  wspominała  pani  Prezydent  juz  są 
realizowane.  Młodzież  głębiej  niepełnosprawna  ma  swoje   warsztaty  terapii 
zawodowej,  młodzież  lekko  niepełnosprawna  uczęszcza  do  szkół  zawodowych  i 
praktyki realizuje na otwartym rynku pracy, w otwartych zakładach w obu szkołach, 
więc nie jest tak, że w specjalnych warunkach uczą się zawodu. Obie szkoły specjalne 
mają warsztaty szkolne, gdzie uczy się młodzież, która na otwarty rynek pracy wyjść 
nie może. Dopiero do tego otwartego rynku pracy jest przystosowywana a zatem nie 
można  powiedzieć,  że  w  koncepcji  p.  Prezydent  jest  jakaś  innowacja   i 
restrukturyzacja. Po prostu zmiana chyba polega jedynie na zmianie adresu jednej z 
placówek.  To  odnośnie  restrukturyzacji  szkolnictwa  specjalnego.  Poprosiła  p.  Ewę 
Kamińską o wyjaśnienie na czym ta zmiana miałaby polegać.

Ewa  Kamińska  –  z-ca  Prezydenta  Miasta  Gdańska  wyjaśniła,  że  otwarte 
szkolnictwo  zawodowe  ma  polegać  na  obecności  specjalnych  klas  w  otwartym 
szkolnictwie, a nie tylko na tym, że osoba  niepełnosprawna odbywa staż w otwartym 
środowisku. Istotna zmiana polega na tym, że proces kształcenia w całości odbywa się 
w  środowisku  otwartym  czyli  ten,  kto  uczy  się  zawodu,  kto  uczy  się  bycia 
pomocnikiem w tym zawodzie mają szansę na bycie razem już wtedy kiedy się do tego 
zawodu przygotowują i tak nie jest w chwili obecnej. 

Romana Maćkiewicz – pedagog w Zespole Szkól Specjalnych nr 2 odnosząc się do 
powyższej  wypowiedzi  zauważyła,  że takie klasy juz kiedyś istniały tylko „umarły 
śmiercią naturalną”. 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zaznaczyła, że część z tych klas 
umarła  dlatego,  że  dzieci  szły  tam,  gdzie  podobał  im  się  zawód,  natomiast  nie 
sprawdzane były ich możliwości. Stąd propozycja jest taka, żeby w specjalnej szkole 
zawodowej  po  przyjęciu  dzieci,  dzieci  były  najpierw  jednak  diagnozowane,  które 
mogłyby  iść  do  szkolnictwa  otwartego,  a  które  musiałyby  zostać  w  szkolnictwie 
specjalnym.  Takich  praktyk  wcześniej  nie  stosowano.  W  wielu  przypadkach  nie 
sprawdziła się integracja ale w wielu innych się sprawdziła. 



Maria  Małkowska  –  członek  Komisji  Edukacji  poprosiła  aby  nie  poruszać  na 
dzisiejszym  posiedzeniu  sprawy  reformy  szkolnictwa  specjalnego  bo  nie  ma 
uwarunkowań prawnych na  dzisiaj,  lecz  odnieść  się  jedynie  do projektów uchwał, 
które będą opiniowane, to powinno być przedmiotem  dzisiejszej dyskusji. 

Ewa Ignalewska – wiceprzewodnicząca Rady Rodziców ZSS nr 2 odniosła się do 
tematu „szkoły otwartej”: syn był przedostatnim rocznikiem szkoły na Czyżewskiego, 
miał  orzeczenie  o  stopniu  niepełnosprawności  z  Poradni  Psychologiczno-
Pedagogicznej. Po szkole na Czyżewskiego zdobył kolejny zawód czyli przyuczenie 
do  zawodu  ogrodnika,  niestety  pomimo  wszystko  do  pracy  z  tego  szkolnictwa 
otwartego  on  nie  trafi.  Nie  należy  do   tych  8%  młodzieży  z  upośledzeniem 
umysłowym  lekkim  mogącej  uczyć  się  w  szkole  zawodowej,  należy  do  84% 
młodzieży ze szkół przysposabiającej do zawodu i tutaj nie ma mowy o żadnej pracy 
pomimo ukończenia kolejnego kierunku. 

Barbara Wiszniewska – Rada Rodziców ZSS nr 1 powiedziała, że uzasadnienie do 
uchwał jest niejasne ponieważ jest napisane że „uczniowie tej szkoły (ZSS nr 1) będą 
mogli kontynuować naukę w tym samym budynku, w tych samych oddziałach, z tymi 
samymi  nauczycielami”.  Natomiast  wiadomo,  że  przy  likwidacji  szkół  wręcza  się 
nauczycielom  wypowiedzenia,  w  związku  z  tym  są  obawy  co  do  zmiany  kadry 
nauczycielskiej  a  wiele  dzieci  upośledzonych  ciężko  się  adaptuje  do  nowego 
środowiska i nowego otoczenia. Wyraziła swoją wątpliwość co do uzasadnienia m. in. 
co  do  przewidywanej  liczby  uczniów  a  także  co  do  tego,  że  jest  to  uchwała 
likwidacyjna i nie odnosi się do zamiaru, o którym jest mowa, poprosiła o wyjaśnienie 
tej kwestii. 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji wyjaśniła , że ustawa o systemie 
oświaty  nie  daje  możliwości  łączenia,  przekształcania,  innego  sposobu  tworzenia 
placówek  jak  jedynie  poprzez  system  likwidacji,  włączania  i  wyłączania.  Są  dwa 
zespoły szkół specjalnych, w każdym z nich znajdują się szkoły. Na Batorego znajduje 
się  szkoła zawodowa, gimnazjum i liceum uzupełniające. Na Wita Stwosza znajduje 
się  szkoła  zawodowa  i  szkoła  przysposabiająca  do  pracy,  żeby  te  szkoły  ze  sobą 
połączyć należy rozwiązać oba zespoły szkół i utworzyć nowy zespół szkół przy ul. 
Batorego,  w  skład  którego  wejdzie:  szkoła  przysposabiająca  do  pracy  (z  Wita 
Stwosza),  szkoła  zawodowa(z  Wita  Stwosza),  liceum  uzupełniające  (z  Batorego), 
oddziały szkoły zawodowej (z Batorego) i gimnazjum, które należy „wygasić”. Żeby 
nastąpiło  „wygaśnięcie”  musi  się  odbyć  półroczny  proces  od  zamiaru  likwidacji 
poprzez zgodę kuratora, poprzez uchwałę likwidacyjną.   Jeśli chodzi o nauczycieli, to 
ten zapis w uchwale gwarantuje nauczycielom, że będą zatrudnieni w całości razem z 
oddziałami i zostawiamy zwiększona liczbę pedagogów, psychologów, zostawiamy w 
takim samym stanie oddziały jak były z tymi samymi nauczycielami. 26 uczniów to 
jest  stan,  jaki  będzie  na  dzień  31  sierpnia.  Nabór  nie  jest  zamknięty,  obie  szkoły 
dokonują naboru. 

Renata Birtus – Zespół Szkół Specjalnych  nr 2  zapytała czym skutkuje podjęcie 
uchwały intencyjnej, czy to jest jednoznaczne z likwidacją? Następnie odniosła się do 



uzasadnienia uchwały, wyraziła swoją wątpliwość co do pewności wnioskodawców, 
że będzie niedostateczna ilość uczniów przy naborze. Dodała, że przy ZSS nr 2 zostało 
utworzone  stowarzyszenie,  któremu  przewodniczy  mające  na  celu  wspomagać  w 
edukacji i organizacji życia dorosłego dzieci.  W sąsiednich gminach edukacja osób 
niepełnosprawnych często kończy się na poziomie podstawowym gdyż są to dzieci z 
rodzin  ubogich.  Zwróciła  uwagę,  że  p.  Prezydent  powoływała  się  na  kraje  Unii 
Europejskiej  i  ich  tendencje,  tam  jest  jednak  obowiązek  dowożenia  dzieci 
niepełnosprawnych do szkół. Zaznaczyła, że nie ma żadnej podstawy do „typowania” 
jaka będzie liczba dzieci w szkole. Uchwała intencyjna musi być poparta dowodami i 
wiedzą w danej  dziedzinie.  Ponadto rodzicom dzieci  niepełnosprawnych należy się 
wybór co do placówki. 

 Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji wyjaśniła, że uchwała intencyjna 
nie pociąga za sobą żadnych skutków prawnych dlatego, że jest to tylko informacja dla 
kuratora. Proces likwidacji wyglądał tak, ze do 28 lutego prezydent miasta występował 
do kuratora z zapytaniem czy może taką szkołę zlikwidować, 4 lata temu radcy prawni 
w  całej  Polsce  stwierdzili,  że  konstrukcja  tego  zapisu  wskazuje  na  to,  że  takie 
zapytanie  do  kuratora  nie  może  dać  prezydent  tylko  organ  prowadzący,  a  w  tym 
wypadku jest to Rada Miasta. Stąd zamiast takiego pytania jest uchwała o zamiarze 
likwidacji. Jeżeli  kurator wyrazi zgodę skutkuje to uchwałą likwidacyjną, którą może 
Rada Miasta nie podjąć.  Czyli uchwała intencyjna nie powoduje żadnych skutków. 
Następnie odniosła się do problemu dzieci z gmin sąsiednich. Stwierdziła, że te dzieci 
leżą w powinności swoich gmin, które powinny dowozić np. do Gdańska.

Maria Małkowska – członek Komisji Edukacji zapytała dlaczego chcąc połączyć 
obie placówki jest jedynie uchwała o likwidacji Batorego a nie ma uchwały o szkole 
na Wita Stwosza. Zaznaczyła, że należy jednakowo wszystkich traktować i gdyby były 
dwie  uchwały  wówczas  można  by  było  dyskutować  o  warunkach  połączenia.  Ta 
uchwała rodzi obawy co do chęci zlikwidowania całej szkoły na Batorego. 

 Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji odpowiedziała, że trzeba by było 
dokonać likwidacji  wszystkich szkół wchodzących w skład, wtedy byłoby 5 uchwał 
likwidacyjnych. Następnie trzeba by było tworzyć kolejne uchwały o powołaniu takich 
szkół.  Wtedy  byłoby  dużo  więcej  uchwał  w  całym  tym  procesie.  To  szkole  na 
Batorego  zostawia  się  pomieszczenia  i  szkoła  zostaje  w  swoim  miejscu,  zostają 
nauczyciele i oddziały. Powstanie nowy zespół szkół, w skład którego wejdą dzieci z 
obu szkół i to jest układ sprawiedliwy.
 
Rodzic dziecka z Zespołu Szkól Specjalnych nr 2 zwróciła uwagę, że powinno się 
określić osoby odpowiedzialne za reformę, powołać zespół, który będzie ją wdrażał, 
podać  konkretne  daty  kiedy do kiedy będzie  założenie  reformy,  kiedy będzie  faza 
wstępna, faza właściwego wdrożenia reformy i faza weryfikacji reformy i czy taką 
reformę robi się na całym organizmie związanym z osobami niepełnosprawnymi, czy 
tylko na wybranej szkole bez ustalenia terminów granicznych. Bez przyporządkowania 
budżetu do poszczególnych etapów reformy nie można mówić o reformie. Następnie 
zapytała, czy w budżecie miasta Gdańska na 2008 rok założono wydatki na remont 



szkoły przy ul. Batorego. Tam są potrzebne miliony złotych na remont, tymczasem na 
Wita Stwosza takich remontów nie trzeba wykonywać i dzieci mają godne warunki a 
zmieniając szkołę  powinny znaleźć  się  w warunkach co najmniej  nie  gorszych  od 
poprzednich.  Dodała,  że  68 osób ma wejść  do budynku na Wita  Stwosza,  on jest 
przystosowany  do  „obsługi”  200  osób,  zapytała  co  z  reszta  niewykorzystanego 
budynku. 

Regina  Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  odpowiedziała,  że  pełne 
uwarunkowania i wszystko co było możliwe zostało przedstawione prezydentowi i nie 
byłoby pozwolenia gdyby coś nie było jasne. Remonty są wypisane na obie placówki 
od 1996 roku. Od tego roku zainwestowano w ZSS nr 2: 679 205 zł  w różne remonty. 
ZSS nr 1 również był remontowany na kwotę 725 125 zł. w tym roku w  budżecie 
miasta  jest  500 000  zł  na  remont  węzła  żywieniowego  na  Batorego  i  600 000 
zarezerwowane na dodatkowe koszty m.in.  dokończenie  auli,  podwieszenie  siatki  i 
przygotowanie jej do tego, żeby działała jako sala gimnastyczna. Tak wygląda sprawa 
remontowa. Następnie zwróciła uwagę, że oszczędności jakie będą uzyskane z takiego 
połączenia wynoszą ok. 100 000 zł  czyli  bardzo małe.   Ale nie o to tu chodzi.  66 
uczniów  bardzo  głęboko  upośledzonych,  które  wypełniają  obowiązek  szkolny  w 
formie leżącej w wielu wypadkach z bardzo trudnym kontaktem z terapią. W takim 
przypadku nie ma więc mowy o oszczędnościach, te dzieci muszą mieć swoje miejsce 
bo na uczniowskiej gdzie się znajdują pójdzie droga i trzeba je gdzieś wyprowadzić. 
Jest lista oczekujących do tego ośrodka i nie można tam nikogo przyjąć bo nie ma na 
to możliwości. 

Romana Maćkiewicz – pedagog w Zespole Szkól Specjalnych nr 2 zwróciła uwagę 
na swoje wątpliwości odnośnie tej sprawy: z jednej strony mówi się, ze Gdańska nie 
stać  na  utrzymanie  dwóch   szkół  ale  trzecia  powstanie,  która  będzie  realizowała 
koncepcję  p.  Prezydent.  Ma  to  być  budynek  przystosowany  dla  osób  z  głębokim 
upośledzeniem,  ma  się  tam  znajdować  ośrodek  rehabilitacyjno  -edukacyjno-
wychowawczy polskiego stowarzyszenia na rzecz osób z upośledzeniem umysłowym 
koło w Gdańsku i placówka mieści się w Gdańsku przy ul. Letnica. Podkreśliła, że 
wątpliwości  rodzą  się  dlatego,  że  p.  Ewa  Kamińska  była  w  zarządzie  tego 
stowarzyszenia  i  obecnie  jest  dalej  członkiem,  co  daje  podstawy  do  podejrzeń, 
dlaczego akurat takie decyzje podjęto. 
 
Ewa  Kamińska  –  z-ca  Prezydenta  Miasta  Gdańska  wyjaśniła,  że  Polskie 
Stowarzyszenie ma umowę na ul. Grunwaldzkiej na 10 lat. Propozycją ze strony p. 
Prezydenta  była  kwestia  związana  z  ewentualnym  przeniesieniem  tam  Ośrodka  z 
Letnicy  bo  budynek  na  Grunwaldzkiej  jest  ogromnym  budynkiem  wymagającym 
ogromnych  remontów zanim  się  dokona  przeniesienia.  Troską  p.  Prezydenta  były 
dzieci, aby nie poszły do gorszych warunków. To się jednak nie stało i nie musi się 
stać.  Dodała,  że  cała  historia  związana  z łączeniem szkół  nie  wynikała  z  tego,  że 
potrzebujemy  budynku.  Odnosząc  się  do  postawionego  wobec  jej  osoby  zarzutu, 
wyjaśniła, że pracowała w tym Stowarzyszeniu wiele lat i nie czuje żadnej ujmy z tego 
powodu, jest związana z nim do chwili obecnej. Zaznaczyła, że nie kieruje się swoją 



prywatą lecz dobrem 66 dzieci z ośrodka. Od dwóch lat prowadzone są działania, żeby 
znaleźć odpowiednie miejsce dla tych dzieci. 

Regina  Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  dodała,  że  Ośrodek 
rewalidacyjno  –  edukacyjno  –  wychowawczy  jest  ośrodkiem  całkowicie 
finansowanym z subwencji przez miasto, gdyby nie prowadziło tego stowarzyszenie, 
to  gmina  Gdańsk  musiałaby  taki  ośrodek  powołać.  Stowarzyszenie  nie  kieruje  się 
swoją prywatą, tylko robi to w imieniu miasta Gdańska. Wyjaśniła, że zasiadała w 
komisji, która przydzielała budynek na Grunwaldzkiej  temu Stowarzyszeniu. 

Piotr Gierszewski  – Przewodniczący Komisji  powiedział,  że  gdyby 1 100 000 zł 
poszło na jakąś szkołę radni zapewne wiedzieliby o jaką szkołę chodzi. Te 600 000 zł , 
o których mówiła p. Dyrektor na ten rok to była propozycja, która na dzień dzisiejszy 
nie  zyskała  aprobaty  radnych,  ponieważ  DRMG  zobowiązała  się  w  ciągu  dwóch 
tygodni przedstawić radnym cały plan, do tej pory te plany nie zostały dostarczone, 
pomimo,  że  upłynął  juz  miesiąc.  Nie  można więc  mówić o tej  kwocie  600 000zł. 
Dodał, że wspomniane 500 000 zł. wymaga również korekty. W planie finansowym na 
2008 rok przegłosowanym przez Radę Miasta Gdańska, w punkcie „remonty na 2008 
rok, szkoły zawodowe specjalne, zespół szkół specjalnych  Batorego, remont bloku 
żywienia”  jest  zapisane  nie  500 000  zł  a  200 000  zł.  Czyli  faktycznie  jest  tylko 
200 000 zł a nie 1 100 000 jak zapewniała p. dyrektor. Wszystko jest w dokumentacji. 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji wyjaśniła, że p. Przewodniczący 
nie widział jeszcze szykowanych propozycji w związku z nadwyżką budżetową, która 
przewiduje wspomniane kwoty. Udało się „wywalczyć” u p. Prezydenta dodatkowe 
pieniądze na remonty placówek oświatowych. 

 Piotr  Gierszewski  –  Przewodniczący  Komisji  zwrócił  uwagę,  że  to  radni  będą 
decydować na jakie placówki jakie pieniądze przeznaczać, bo każda szkoła ma jakieś 
potrzeby. Powtórzył, że na dzień dzisiejszy jest tylko 200 000 zł.

 Mirosław  Malankowski  Przewodniczący  Rady  Rodziców  dzieci  z  ZSS  nr  2 
powrócił do tematu dzieci i integracji. Powiedział, że integracja się nie sprawdza. Ta 
integracja,  którą  chce  się  wprowadzić  sprawdza  się  jedynie  na  poziomie  szkoły 
podstawowej. W gimnazjum jest różnie z integracją, a w szkole zawodowej nie ma juz 
żadnej  integracji,  dzieci  upośledzone  traktowane  są  źle.  Nawet  najlepszy  program 
pisany przez fachowców tego nie zmieni.  Rodzice  chcą uchronić przed tym swoje 
dzieci,  przed  takim traktowaniem.  Dlatego  jego zdaniem nie  ma sensu  dalej  w to 
brnąć.  Następnie  zwrócił  uwagę na  cel  tej  reformy,  czyli  na  ułatwienie  młodzieży 
niepełnosprawnej w znalezieniu pracy, zapytał p. Prezydent ile takich osób zatrudnia 
gdański magistrat. 

Ewa  Kamińska  –  z-ca  Prezydenta  Miasta  Gdańska  przyznała,  że  ilość 
zatrudnionych  osób  niepełnosprawnych  w  Urzędzie  Miejskim  stanowi  „żenujący 
procent”,  na  790  etatów pracują  33  osoby  niepełnosprawne.  Zapewniła,  że  będzie 



zmierzać  do  tego,  aby  to  się  zmieniło  i  będzie  również  dążyła  do  integracji  bo 
całkowita izolacja nie jest dobra. 

Teresa Tyl – prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego w Gdańsku zapytała czy w 
związku z likwidacją gimnazjum i szkoły zawodowej przy ul. Batorego nastąpi pełna 
konsekwencja likwidacji poszczególnych placówek czyli  odprawy dla nauczycieli czy 
rozwiązanie umów.

Regina  Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  potwierdziła,  że  będzie 
rozwiązany stosunek pracy i przeniesienie do nowego zespołu z dniem 1 września po 
wyrażeniu  zgody.  Wszyscy  dostana  propozycję  pracy,  jeśli  zostanie  przyjęta  nie 
będzie odpraw, jeśli nie przyjmą wtedy będzie odprawa. 

Ewa Ignalewska – wiceprzewodnicząca Rady Rodziców ZSS nr 2 zwróciła uwagę 
na  kartę  osób  niepełnosprawnych.  Sejm  RP  przyznaje,  że  osoby  niepełnosprawne 
potrzebują pomocy. Punkt 9 mówi o posiadaniu  samorządnej reprezentacji swojego 
środowiska  oraz  do  konsultowania  z  nim  wszelkich  aktów  dotyczących  osób 
niepełnosprawnych,  punkt  10  mówi  o  pełnym  uczestnictwie  w  życiu  publicznym. 
Następnie  powiedziała,  że  ma  duże  wątpliwości  co  do  spełnienia  przez  miasto 
składanych obietnic odnośnie warunków, które nie powinny być gorsze od obecnych. 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  powiedziała, że intencją Miasta 
jest właśnie stworzenie możliwości młodzieży niepełnosprawnej uczestnictwa w życiu 
publicznym. 

Renata Birtus – Zespół Szkół Specjalnych  nr 2  odniosła się do rynku pracy dla 
osób  niepełnosprawnych.  Powiedziała,  że  w  tej  kwestii  rozmawiała  wcześniej  z 
dyrektorem  wykonawczym  gdańskiego  zrzeszenia  pracodawców,  muszą  nastąpić 
wcześniej zmiany ustawowe bo pracodawcom nie opłaca się zatrudniać na podstawie 
obecnych  przepisów.  Ciężko  jest  przekonać  pracodawców  do  zatrudnienia  osób 
niepełnosprawnych, nasze społeczeństwo nie jest do tego przygotowane. 

Janina  Wiśniewska  –  Zespół  Szkół  Specjalnych  nr  1  zapytała,  kiedy  zostanie 
podjęta uchwała o przeniesieniu ZSS nr 2

Regina  Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  odpowiedziała,  że  teraz  jest 
„zamiar”,  jak  będzie  zgoda  kuratora,  zostanie  przygotowany  pakiet  uchwał:  o 
rozwiązaniu  dwóch  Zespołów,  o  likwidacji  dwóch  szkół,  w  tym  jedna  przez 
wygaszanie  i  o  powołaniu  nowego  zespołu  z  dniem 1  września.  Dopiero  decyzja 
kuratora daje możliwość dalszego ruchu. 

Barbara  Mizerska  –  Dyrektor  Zespołu  Szkół  Przemysłu  Spożywczego  i 
Chemicznego   powiedziała,  że  w  swojej  szkole  ma  uczniów  o  orzeczeniu  o 
niepełnosprawności i trzeba utworzyć klasę integracyjną. Zaznaczyła, że świadczy to o 
tym, że są również rodzice którzy chcą wysyłać swoje dzieci do szkół integracyjnych. 



Po dyskusji,  radna Irena Dymarska – członek Komisji zaproponowała następujący 
wniosek:
o zdjęcie z porządku obrad sesji:
- projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Nr 19 z siedzibą w Gdańsku przy ul. Batorego 26 – druk nr 535

- projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 35 z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Batorego 26 – druk nr 536

Komisja przystąpiła do głosowania. 

Za zdjęciem  druku nr 535 oddano 4 głosy za,  2 wstrzymujące się,  0 głosów 
przeciw

Za zdjęciem  druku nr 536 oddano 4 głosy za,  2 wstrzymujące się,  0 głosów 
przeciw

W  związku  z  przyjęciem  powyższego  wniosku,  Komisja  odstąpiła  od  opiniowania 
projektów uchwał: druk nr 535 i 536. 

PUNKT 34
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  imienia  „Jana 
Brzechwy” Szkole Podstawowej Nr 84 w Gdańsku przy ul. Otomińskiej 72 
– druk nr 582

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oddając 4 głosy za, 1 wstrzymujący  
się,  0 głosów przeciw. 
OPINIA  Nr 24-02/127/33/08

PUNKT 35
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczenia 
dotacji dla niepublicznych poradni psychologiczno- pedagogicznych, w tym 
poradni  specjalistycznych organizujących wczesne  wspomaganie  rozwoju 
dzieci,  prowadzone  przez  osoby  prawne  inne  niż  jednostka  samorządu 



terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 583

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Nie  było  żadnych  pytań,  przystąpiono  do  głosowania  nad  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Reginę 
Białousów  –  Dyrektor  Wydziału  Edukacji  Urzędu  Miejskiego  w  Gdańsku, 
jednogłośnie- 5   głosami za , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
OPINIA  Nr 24-02/128/34/08

PUNKT 36
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wydzielania  środków 
finansowych  z  przeznaczeniem  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli 
korzystających  z  opieki  zdrowotnej,  określenia  rodzajów  świadczeń 
przyznawanych  w  ramach  tej  pomocy  oraz  warunków  i  sposobu  ich 
przyznawania – druk nr 584

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały. 

Teresa Tyl – prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego w Gdańsku  przedstawiła 
swoje  wątpliwości  związane  z  powyższym  projektem  uchwały.  A  mianowicie: 
uchwała wchodzi 28 lutego o pewnej dyspozycji, która została dokonana na początku 
stycznia. Szkoły mają pieniądze na kontach już od początku roku obrachunkowego. 
Ponadto nauczyciele emeryci mieli udzielane wsparcie raz na kwartał przy nadzorze 
przedstawiciela Wydziału Edukacji, który był reprezentantem organu prowadzącego, 
na  który  karta  nauczyciela  nakłada  obowiązek  wyodrębnienia  środków  na  pomoc 
zdrowotną. Żaden przepis prawny nie reguluje, że to właśnie dyrektor ma dysponować 
tymi  środkami,  jest  to  powinność  organu  prowadzącego.  Wprowadzana  zmiana 
powoduje, że każdy będzie indywidualnie szukał pomocy. Każdy jest przyłączony do 
konkretnej szkoły, których stopień organizacji jest różny i będzie to stanowiło duże 
obciążenie organizacyjne dla szkół. Pani prezes podkreśliła, że nie należy zmieniać 
emerytom miejsc, do których się przyzwyczaili. 

Bożena  Brauer  –  przewodnicząca  Komisji Międzyzakładowej    Pracowników 
Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność” w Gdańsku  również zgłosiła  wiele 
uwag do projektu zarzucając m.in. brak konsultacji ostatecznej wersji ze związkami 
zawodowymi.

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji podkreśliła, że nie ma obowiązku 
ustalania ze związkami uchwały lecz treść regulaminu, który określa w jaki sposób 



środki  będą  trafiały,  jeśli  więc  regulamin jest  dobry  uchwała  powinna  przejść  bez 
dyskusji. 

Po  dyskusji  p.  Regina  Białousów  w  związku  z  licznymi  wątpliwościami  wobec 
projektu uchwały postanowiła wnieść go na marcową sesję Rady  Miasta i do tego 
czasu wspólnie zastanowić się nad najlepszym rozwiązaniem.

PUNKT 37
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  

Przewodniczący  Komisji  zapoznał  członków  komisji  z  korespondencją.  Nie  było 
wolnych wniosków. Posiedzenie zakończono, godz. 20:40. 

Przewodniczący
Komisji Edukacji

Piotr Gierszewski

Protokołowała
Monika Konwerska


